专升本英语作文高分的关键因素及高分秘诀:三点关键定档因素(不跑题是前提):词汇多样性、语法复杂性、文章连贯性。书面表达的五项秘诀:审题，遣词，造句，润色，谋篇。
-审题-
拿到试卷后，首先浏览书面表达的题目，研究题目要求。正确的审题内容包括审标题、审体裁、审要点。审标题:看文章是否要求有题目(title)或者主题(topic)能够确保你不跑题;审体裁:确能够定文章的文体，为你写作提供方向。审要点:如果英语作文中，有要求要点的，一般打分时是踩点给分的，准确把握住要点，是高分的一个诀窍。
总结归纳要点:不是所有内容都要写出来，而是抓住其中的关键要点、衔接要点!
理顺要点:将提炼的要点按逻辑关系(如时间关系、因果关系、转折关系等)重新安排，这样整篇文章看起来就整体有序，流畅自然，更加容易打动评分老师，从而作文分数提升一档。
构思文章提纲:根据题目的要点，安排好段落和主次关系。要形成良好的分段意识，写作分段是必须要进行的(2至4段为佳)，这样显得文章不会拥挤并且层次分明。在行文意识上，要注意突出要点。
-遣词-
不出现语言错误、词语和短语搭配、适度使用加分词汇、避免词语重复、注意词语和短语搭配使用、可以适度的使用加分词句:高级词、同义词、短语等替代。
-造句-
表达意思要清楚无误，多种表达方式表达相同含义，避免句式单调(简单句，并列句，复合句等适度调整)，表达意思清楚无误:具体化、细节化，可以用形象思维来表达(什么叫形象思维?比如说你朗读的“很好听”，用“抑扬顿挫”来表达就是形象思维)。
-谋篇-
注意分段、详略搭配;注意连贯、行文时多用关联词、引导词;把文章句子通过各种关系整合起来，达到起承转合，运用自如的目的，从而获取高分。
具体的连接关系有:并列关系、递进关系、因果关系、转折关系、让步关系、列举关系、条件关系、举例关系、时间关系等。
这样一篇高分作文就诞生了!
专升本英语作文万能模板
介绍信作文 传统文化
假如你是李华，你校的交换生Bob想加入中国传统文化学习小组，并想了解该学习小组的有关情况。请你给他写一封电子邮件,包括以下内容:
1.学习时间和地点;
2.小组情况;
3.学习内容(京剧、皮影戏)等
注意:
1.词数100左右;
2.可以适当增加细节,以使行文连贯。
参考词汇:皮影戏 Chinese shadow play
Dear Bob
I'm glad to hear that you' re interested in traditional Chinese culture. i'm writing to tell you something a bout the study group for traditional Chinese culture.
As scheduled, the members of the group have lessons in the school hall every afternoon from Monday to Thursday. Up to now, forty students have joined us, ten of whom are exchange students from different countries. We learn traditional Chinese art such as Beijing Opera and Chinese shadow play under the guidance of professional teachers.
The group provides a good opportunity to learn about traditional Chinese culture, especially for exchange students. I believe you'll like it the moment you join it.
Looking forward to your early reply.
Yours,
Li Hua
道歉信作文
假设你是学生李华,你和在上海上学的英国朋友Tom 约好下周未去北京旅游,但你因故不能赴约。请你根据以下要点用英语给他写一封电子邮件:
1.表示歉意;
2.解释原因;
3.另约时间.
注意:
1.词数120~150;
2.可适当增加细节
Dear Tom
I' m very sorry that I cant go on a trip to Beijing with you next weekend, which I have promised you。 I' m writing to tell you the reason for it.
Just now, my cousin, Li Ming, who went abroad for further education last year, informed me that he would return the next Saturday morning. He asked me to pick him up at the airport with his parents. As you know, we haven' t seen each other for about a
year, so I’ll have to help him in the first place.
I really hope that you can accept my apologies and understand me. I would appreciate it if you allow me to fix another time to show you around some places of interest in Beijing.
Wish you have a good time this weekend.
Yours,
Li Hua
建议信作文
假定你是李华,你所喜爱的 Global Mirror 周报创刊五周年之际征集读者意见.请你依据以下内容给主编写封信,内容主要包括:
1.说明你是该报的忠实读者;
2.说明该报优点;
3.提出建议:刊登指导英语学习的文章。
注意:
1.词数100左右,开头语己为你写好;
2.可以适当增加细节,以使行文连贯。
Dear editor-in-chief
Congratulations on the 5th anniversary of Global Mirrorm a regular reader of your newspaper. I like it so much that I hardly miss any copy. There are many advantages of Global Mirror.
Firstly, Global Mirror covers both national and international news. By simply turning the pages, I can know all important things that have happened both home and abroad.Besides, the success stories of world famous people are also attractive to me, which help me learn a lot from them. In a word, thanks to Global Mirror, we are well-informed and keep up with the changing world.
As a young student, I wish that I can be a master of English language. Therefore, I suggest that Global Mirror provide articles about English learning for us .Finally, I hope that Global Mirror will become more and more popular. Thank you for your time.
Sincerely yours,
Li Hua
通知作文
假如你是学生会主席李华,学生会打算举办中华经典文学朗诵活动,请根据以下内容写一份英文通知。
1.时间:报名截至时可5月20日;活动时间:5月30日下午3:00一5:00
2.地点:学校溪讲厅
3.内容和形式:个人或小组朗诵中华经典文学作品
4.奖项:评出前十名颁奖
注意:
1.词数100左右;
2.可以适当增加细节,以使行文连贯;
参考词江:中华经典文学朗通 Chinese Classics Reciting
NOTICE
In order to improve the students' spoken Chinese and encourage them to read more Chinese classics, a Chinese Classics Reciting contest among the students will be held in the school lecture hall from 3 p. m to 5 p.m on 30th May. It is organized by the Student Union.
Those who want to take part in the contest, please sign up in the Student Union office before May 20th. The contesters should recite Chinese classics individually or in a group. The first 10 winners will be given prizes. Everyone is welcome to participate in it.
The Student Union
May10.2018
行程安排作文
假定你是李华。你的英国朋友Jim国庆假期要到你的家乡汩罗旅游。现请你根据要点提示给他回一封电子邮件说明你为他制定的行程安排。要点提示:
1.表达对他到来的期待;
2.到来之前他应作的准备;
3.介绍你制定的行程计划(参观屈子祠和汩罗江,并品尝当地小吃等)。
注意:
1.词数150左右;
2.已给出的开头和结尾不计入总词数;
可适当增加细节,以使行文连贯。
参考词汇:屈子祠 Quzi Memorial Temple;汩罗江 Miluo River;小吃snack
Dear David
I am so excited and looking forward to your trip to Miluo. I am well prepared for our journeys and I am sure it would be a memorable trip for you and me. I have got a map of Miluo for you so that you would not get lost. Additionally, I have made a trip plan for you.
At first, we will visit Quzi Memorial Temple, where you can enjoy Chines traditional culture. With a long history and amazing architecture, you would be so proud of this construction. And then I want to take you to boat on Miluo River to have a look at the beautiful night views of the banks of Miluo. After that, we must have a taste of the special food especially snacks.
It is important for people to come here. There would be another place we visit if we have time. It would be such a memorable .i' m very excited to have you stay with me and I know that this trip will be a wonderful experience. i' m looking forward to meeting you.
调查报告类作文 科学技术
最近,你班同学就“太空探索是否值得'这一话题展开了一场讨论。请你根据下列提供的信息,用英语写一篇短文介绍讨论的情况:30%的同学认为太空探索不值得,70%的同学认为值得探索。
Recently, students in our class have had a discussion on whether space is worth exploring 30% of us think space exploration is not worthwhile. They think space is too far away from us and our daily life. And the money spent on space exploration can be used to solve the earths problems such as starvation and pollution.
On the other hand, 70% think space is worth exploring because we have benefited a lot from it, such as using satellites for communication and weather forecast .what's more,with further space research, we may solve the population problem by moving to other planets one day.
Also, space research will enable us to find new sources to solve the problem of energy shortages on the earth.
专升本英语考试词句模板
阐述观点或进行论证
(1) 就我所知:as far as I know, to my knowledge
(2) 在我看来:from my point of view, in my view/opinion/personal judgment, it seems to me that
(3) 关于，就……而言:in reference to , with regard to, in respect to/of , as to, as/so far …is concerned
(4) 一般来说:generally speaking
(5) 概括地说:in general terms
(6) 严格地说:strictly speaking
(7) 更准确地说:precisely speaking, more specifically speaking
(8) 可以肯定地说:It is safe to say that…
(9) 我认为:I think/ believe that…
(10) 人们认为:It is believed that…
(11) 通常认为:It is generally accepted that…
(12) 常言道:It used to be said that…
(13) 众所周知:As is known to all, …; It is well known to all that…
(14) 据说:It is said that…
(15) 据报道:It is reported that…
(16) 有人指出:It is pointed out that…
(17) 有人估计:It is estimated that…
(18) 必须指出:It must be pointed out that…
(19) 必须承认:It must be admitted that…; we must admit that…
(20) 我们必须对…引起注意:we must pay/attach/draw great attention to…
(21) 我们应该重视…:we should place/lay/put great emphasis on…
(22) 最近/近来，……的问题已经引起人们的广泛关注:Recently/nowadays the issue of …has been brought to public attention.
(23) 有证据表明:there is some proof/ evidence that …
(24) 毫无疑问:There is no doubt that…; it is beyond doubt that…; it is undoubtedly that…; it goes without any doubt that…
(25) 显然:it is clear/obvious/apparent that…
(26) 不言而喻:it goes without saying that…; it is self- evident that…
例证/补充说明/进一步阐述
(1) 例如:for example, for instance, such as
(2) 以…… 为例:take …for example
(3) 等等:and so on, and so forth, and all, and others, and the like, as well
(4) 同样地:similarly, likewise, in the same way
(5) 事实上:in fact, in effect, as a matter of fact
(6) 特别是:particularly, in particular, especially
(7) 再者，更重要的是:what's more, more than that, the most important
(8) 此外:moreover, furthermore, in addition, in addition to that, besides
(9) 即，也就是说:that is , that is to say, or, namely
(10) 换言之:in other words, or, that is
(11) 正如前面所讨论的那样:as is previously discussed
(12) 正如前面所提到的那样:as we have mentioned above
陈述观点/理由/措施
提出问题
(1) ……的原因有许多:There are many reasons why…
(2) ……的原因如下: The reasons why …are as follows
(3) 我的看法是……:My opinion is that…; From my point of view, …; In my opinion…
(4) 这个问题的最佳解决方案是……:The best solution to the problem is …
展开讨论
(1) 第一层
①首先:first，firstly, in the first place, first of all, to begin with, for one thing
②我的第一点理由是:My first reason is that…
③主要因素是:The main factor is that…
(2) 第二层
①其次:second, secondly, in the second place, next, then, for another
②一种方法是:Another means of … is to …
③第二种解决方法是:The second solution is that…
(3) 第三层
第三点:third, thirdly, besides, in addition, in addition to that, furthermore, what is more important…
总结观点
(1) 最后一点:last, lastly, last but not least, finally, in the last place, last of all, shortly,
(2) 简言之:in brief, in short, in summary, to sum up
(3) 总之:in a word, in conclusion, in all, altogether
(4) 因此:so, thus, hence, therefore, consequently, for these reasons
(5) 结果:in consequence, as a result
(6) 就我而言, 我认为/相信:as far as I'm concerned, I believe/ think that…
(7) 由此可见:it will be seen from it that…
(8) 如上所述，我们可以得出……的结论:as has been said above, we can conclude that/arrive at/ come to/ make/ reach a conclusion that…
(9) 这就是…的理由:it is the reason that…
(10)只有当我们立即采取有效措施去解决现有的问题，我们才能够…:only when we take immediate and effective measures to solve the present problem can we…
比较事物正反、好坏或不同
(1) 然而:while, whereas, but, however, nevertheless
(2) 尽管如此:in spite of this, despite all this
(3) 不管，不顾:regardless of
(4) 但在另一方面:but on the other hand
(5) 但是说到….我们认为……:but, as regard to… , we say that
(6) 与……相比:in / by comparison with, as compared with/ be compared against
(7) 对比之下:in/ by contrast
(8) 与……相反:as opposed to, in opposition to, instead of
(9) 反之:On the contrary, instead
(10) 不同的人对…有不同的看法:Different people look at …in different ways
(11) 情况正好相反:The contrary is the case.
(12) 反过来也是对的: The reverse is also true. / Vice versa.
(13) 让我们把A与B作个比较:Let's make a comparison between A and B
(14) 他们的区别如下:Their differences are/ can be described as follows.
(15) A与B之间的不同在于:The difference between A and B is/lies in/ exists in consists in …; A is different from B in….; A and B are different in …
(16) 然而，虽然A有很多优点，它也有自身的局限性:Advantageous as A is, however, it has its own limitations too.
